



منتدى المنظمات الأهلية الفلسطينية لمناهضة العنف ضد المرأة

Palestinian Non-Governmental Organization Against Domestic Violence Against Women (Al Muntada)

نبذة عن المنتدى:

تأسس منتدى المنظمات الأهلية الفلسطينية لمناهضة العنف ضد المرأة عام 2000 بمبادرة من مجموعة من المؤسسات الأهلية الفلسطينية التي تعمل في مجالات تقوية وتمكين المرأة بشكل عام، ومناهضة العنف ضدها بشكل خاص. ومن خلال تجربتها العملية وجدت أن العديد من النساء الفلسطينيات يتعرضن لكافة أشكال العنف النفسي، الجسدي، الجنسي، الاقتصادي، السياسي والمجتمعي وتم تعزيز ذلك من خلال الدراسات والبحوث التي أثبتت خطورة المشكلة ومردودها السلبي على المرأة والمجتمع بشكل عام. وللحد من ذلك كان لا بد من تظافر وتكامل جهود المنظمات للحد من هذه المشكلة وإخراجها من الحيز الخاص إلى الحيز العام.

الرؤيا:

يتطلع منتدى المنظمات الأهلية الفلسطينية لمناهضة العنف ضد المرأة أن يكون المجتمع الفلسطيني، مجتمع قائم على احترام حقوق المرأة كحقوق إنسان ومبني على العدالة والمساواة الاجتماعية في ظل دولة فلسطينية ديمقراطية مستقلة تعمل على تحقيق العدالة والمساواة بين أفراد المجتمع.

Overview of Al Muntada:

The Forum for Combating Violence against Women (Al Muntada) was established in 2000 as a result of an initiative of a group of Palestinian NGOs working in areas of women empowerment in general and combating violence against women in particular. Through their practical experience, this group of NGOs have found that many Palestinian women are experiencing all kinds of violence, including psychological, physical, sexual, economic, political and social violence. This perception was corroborated by several studies and research that demonstrated how serious the problem is and what adverse impact it has on women and the society in general.

To address this issue, the Palestinian NGOs found it necessary to combine efforts in the strife to combat this problem and convert it from a private issue to a public issue.

Vision:

The Forum for Combating Violence against Women looks forward for a Palestinian society that is based on respect of women's rights as human rights and on social justice and equality within an independent democratic Palestinian State that seeks to ensure equity and equality for all members of the society.

Mission:

We, the Forum for Combating Violence against Women, work in order to contribute to ending the gender-based violence by mobilizing the public opinion, lobbying with decision-makers and considering violence against women a public issue.

Overall goal:

Adopt a strategy that is comprehensive, integrated and continuous in nature for coordinating the work of the Forum's member institutions to end all forms of violence against Palestinian women and to shed light on this problem as a public issue that concerns all social groups in the Palestinian society.

Objectives:

1. Promote and advance cooperation, coordination, networking and consultation among the different Palestinian NGOs concerned with issues of combating violence against women.
2. Seek to influence laws, regulations, legislations and overall policies related to the issues of violence against women.
3. Raise the awareness of the general public and various social segments of the size, impact and dangers associated with violence against women and its adverse role in weakening and marginalizing women's participation in the public sphere.
4. Activate debate, dialogue and discourse on major issues related to violence against women, particularly crimes of women killing.

Actions and activities:

1. Exchange of studies and reports on the issue of violence against women.
2. Publication of joint position papers and organization of different activities and campaign against violence against women.
3. Organization of community-based workshops and conferences to promote community awareness of the issue of violence against women.
4. Organization of effective media campaigns.
5. Networking and coordination with the different regional and international forums working in this field.
6. Organization of workshops and seminars related to the issue of violence against women in order to build the capacity of member institutions.

الرسالة:

نحن منتدى المنظمات الأهلية الفلسطينية لمناهضة العنف ضد المرأة نعمل على المساهمة في الحد من العنف المبني على النوع الاجتماعي من خلال إثارة الرأي العام والضغط على صناع القرار وإعتبار العنف ضد المرأة قضية مجتمعية عامة.

الهدف العام:

تبنى إستراتيجية تحمل طابع الشمولية والتكامل والإستمرارية بالعمل بين مؤسسات المنتدى للحد من كافة أشكال العنف ضد المرأة الفلسطينية، وتسلط الضوء على هذه المشكلة باعتبارها قضية مجتمعية عامة ، تهم جميع شرائح المجتمع الفلسطيني .

الأهداف:

1. تعزيز وتطوير التعاون والتنسيق والتشبيك والتشاور بين مختلف المنظمات الأهلية الفلسطينية العاملة في مجالات وميادين مناهضة العنف ضد المرأة .
2. المساهمة في التأثير بالقوانين والأنظمة والتشريعات والسياسات العامة، المتعلقة بمسألة العنف ضد المرأة .
3. تعزيز وعي المجتمع الفلسطيني وفئاته المختلفة، بحجم وتأثير ومخاطر العنف ضد المرأة، ودوره السلبي في إضعاف المرأة وتهميشها في المشاركة في الحياة العامة .
4. تفعيل الجدل والنقاش والحوار حول أهم الموضوعات المتعلقة بقضايا العنف ضد المرأة، وخاصة جرائم قتل النساء.

نعمل على:

1. تبادل الدراسات والأبحاث والتقارير المتعلقة بمشكلة العنف ضد المرأة .
2. إصدار مواقف مشتركة، وتنظيم فعاليات وحملات مختلفة لمناهضة العنف ضد المرأة.
3. تنظيم ورشات عمل ومؤتمرات جماهيرية لتعزيز وعي المجتمع الفلسطيني بمشكلة العنف ضد المرأة .
4. تنظيم حملات إعلامية فعالة.
5. التشبيك والتنسيق مع مختلف المنظمات الإقليمية والدولية التي تعمل في نفس المجال.
6. تنظيم ورشات وندوات ذات علاقة بمشكلة العنف ضد المرأة لتعزيز قدرات المنظمات الأعضاء.

معايير العضوية:

1. أن تكون مؤسسة أهلية فلسطينية، ذات صفة قانونية.
2. أن يكون مجال عملها الرئيسي، مناهضة العنف ضد المرأة، أو إحدى مجالات عملها.
3. أن يكون قد مضى على تأسيسها ثلاث سنوات فأكثر.
4. أن يكون لديها هيئة مرجعية واضحة ومعلنة.
5. أن يكون لديها مدقق حسابات قانوني وتصدر تقاريرها المالية والإدارية بانتظام.
6. أن لا يكون مديرها / تها العام / ة، أو رئيس / ة مجلس أمنائها يشغل / تشغل منصباً حكومياً.
7. أن تلتزم المؤسسة بتسديد الاشتراك السنوي للمنتدى.
8. ضرورة انسجام أهداف المؤسسة مع أهداف المنتدى.

الأعضاء الحاليون للمنتدى:

- مركز بيسان للبحوث والإنماء.
- جمعية المرأة العاملة للتنمية.
- مركز المرأة للإرشاد القانوني والاجتماعي.
- طاقم شؤون المرأة.
- المركز الفلسطيني للإرشاد.
- جمعية الدفاع عن الأسرة.
- مركز الدراسات النسوية.
- جمعية سوا كل النساء معاً اليوم وغداً.
- جمعية العمل النسوي لرعاية وتأهيل المرأة.
- جمعية تنظيم وحماية الأسرة الفلسطينية.
- جمعية تنمية المرأة الريفية.
- مركز الإرشاد النفسي الاجتماعي.
- مركز شؤون المرأة.
- لجان العمل الصحي.
- مفتاح المبادرة الفلسطينية لتعميق الحوار العالمي والديمقراطية

الجمعية المستضيفة للمنتدى

جمعية سوا كل النساء معاً اليوم وغداً.
هاتف: 5324122 - 02، فاكس: 5324025 - 02
ص.ب.: 69429، القدس 95908
www.sawa.ps ، info@sawa.ps

Membership criteria:

1. A Palestinian NGO with the due legal licensing.
2. Combating violence against women is the major or one of major fields of work.
3. Was established at least three years.
4. Has a clear and publicly known reference body.
5. Has a legally licensed auditor and issues regular financial and administrative reports.
6. The director or the chair of the Board of Trustees is not appointed in a governmental position.
7. Abides by paying the annual membership fee.
8. The NGO objectives are in line with those of Al Muntada.
9. Membership fee is \$100 per year.

Current members of Al Muntada:

1. Bisan Center for Research and Development.
2. The Palestinian Working Women Society for Development.
3. Women's Center for Legal Aid and Counseling.
4. Women's Affairs Technical Committees.
5. The Palestinian Counseling Center.
6. Family Defense Society.
7. Women's Studies Center.
8. Sawa Center – All the Women Together Today & Tomorrow.
9. Association of Women's Action for Training and Rehabilitation.
10. Family Planning and Protection Association.
11. Rural Women's Development Society.
12. Psychosocial Counseling Center.
13. Women's Affairs Center – Gaza.
14. Health Work Committees.
15. Palestinian Initiative for the Promotion of Global Dialogue and Democracy – MIFTAH.

Al Muntada is currently hosted by:

Sawa Center – All the Women Together Today & Tomorrow
Tel: 02-5324122, Fax: 02-5324025
P.O. Box: 69429, Jerusalem 95908
www.sawa.ps ، info@sawa.ps